
Poštovana i draga gospođo Predsjednice Republike, poštovana rektorice, dožupanice, 

gradonačelniče, kolegice i kolege, studenti, diplomanti, gosti i prijatelji, dobar Vam dan. 

 

Naš je Fakultet osnovan prije 5 godina kao prvi takve vrste u Hrvatskoj: naravno, biti 

prvi, izvor je izazova, ali i teškoća. Zakonski okviri i dezintegrirana organicijska struktura 

većih sveučilišta u RH uvelike otežavaju otvaranje novih studijskih programa, a kamoli ne 

razvoj novih sastavnica. Kadrovska, financijska i infrastrukturna ispremreženost s ostalim 

sastavnicama SuRi, koja je u načelu prednost kod sličnih fakulteta u zemljama EU, nama 

je predstavljala teško breme u razvoju fakulteta. Položaj zanimanja koje se obrazuju na 

našem fakultetu nažalost je u RH još uvijek nedorečen kako legislativno, tako i s 

profesionalnog i socijalnog aspekta. Slobodno možemo reći kako je sveučilišna 

naobrazba neliječničkih zdravstvenih profila jedno je od najslabijih i najbolnijih područja 

naše nacionalne akademske i medicinske zajednice, što ima direktne reperkusije na 

kvalitetu zdravstvene i socijalne zaštite u našoj zemlji. RH zajedno s Rumunjskom vrlo 

uvjerljivo dijeli posljednje mjesto u EU po broju prvostupnica sestrinstva ili primaljstva 

kao i onih educiranih na višem nivou: magistre su još uvijek relativno rjetke, a doktore 

znanosti možemo nabrojati na prste jedne ruke.  

Prva institucija ne može imati uvijek jasne strateške smjernice: i doista, i mi smo već 

nekoliko puta korjenito mijenjali naše poglede na vlastitu budućnost, revidirajući 

ambicije i akcijske planove. Tako smo, npr. u početku vjerovali da će nam važni pravci 

razvitka biti programi cjeloživotnog učenja: međutim brzo smo naučili da tek nekoliko tih 

programa može doista uspjeti, prvenstveno zato što u nas još ne postoji kultura 



investiranja u permanentno obrazovanje i u principu se upisuju oni tečajevi koji su 

nametnuti kao obvezatni za neki posao ili donose direktnu financijsku korist polazniku. 

Isto tako, prvih smo godina pokušavali na nekoliko načina pokrenuti znanstvena 

istraživanja: pokazalo se da njihovi nositelji moraju biti naši najbolji studenti, koje tek 

treba detektirati, mentorirati i povezati s ekspertima izvan ustanove te pomagati na sve 

načine dok se ne osamostale u znanstvenom promišljanju i produkciji. Stoga smo i samu 

strategiju znanosti Fakulteta nedavno stubokom promjenili, dok smo, pod uplivom 

analize tržišta obrazovanja i kritičnosti prema postignutim rezultatima, u nekim 

razdobljima temeljnu strategiju fakulteta mijenjali gotovo mjesečnom dinamikom. No, to 

i jest čar početka. 

Danas, kada je za nama prvih pet godina, početak možemo smatrati dovršenim: 

počinjene su greške mahom popravljene, dragocjeno iskustvo prikupljeno. Ojačali smo u 

svakom pogledu: gradeći suradnju od Hrvatske i Slovenije do Švedske, Italije, Finske i 

Tajvana, kreirajući nove i u nas jedinstvene diplomske programe, spajajući stručnjake u 

znanstvene timove, opremajući kabinete njege i biomehanički laboratorij. Hrvatskoj smo 

ponudili uzor, a dotad nerijetko zanemarenim zanimanjima, nadu i utočište. Činjenica da 

danas više nismo jedinim fakultetom ove vrste u zemlji, potvrđuje da smo bili na pravom 

putu. Studentice i studenti koje danas promoviramo u magistre svojih struka nastavit će 

naš posao i našu borbu na svojim radnim mjestima, u svojim udrugama i komorama i 

nadam se i na njihovom FZS-u. Njihov uspjeh danas, kao i onaj koji će, sigurni smo, tek 

doći, biti će nam najveći kompliment. Čestitam diplomantima i njihovim obiteljima, a 

svima Vama zahvaljujem na potpori bez koje ne bismo mogli uspjeti. 


